
2023-2024 学年浙江中医药大学国际教育学院

在校学生奖学金申请通知

全体在校国际学生：

2023-2024 学年各项奖学金的评选工作已经启动。现将相关申请

事项说明如下。

本年度浙江省政府来华留学生奖学金和浙江中医药大学留学生

奖学金将同时评比。学生可对照条件申请其中一项。原则上申请省政

府奖学金或同级别奖学金未获批准者，将自动获得下一级别奖学金的

申请资格。

一、奖学金类别

二、申请条件

（一）申请者拥有外国国籍，持有外国有效护照，对华友好，为

在校正式注册学习的国际学生，并且上一学年度没有申请过休学、保

留学籍或延长学制。

奖学金类别 金额 可申请对象

浙江省政府来华留学生奖学金

省奖 A类 3万元 研究生

省奖 B类 2万元 本科生

浙江中医药大学留学生奖学金

校级奖学金 0.5-1 万元 本科生

单项奖学金 0.3 万元 临床医学本科生

浙江中医药大学留学生专项奖学金

专项奖学

金

不少于 1 万元 研究生及 B&RTCM、护理学、药学等专业

本科生



（二）申请者须全日制在校就读，品德优良，身体健康，遵纪守

法。上一学年无拖欠学费、违纪违规等不良记录。

（三）申请者未获得中国政府或者其它组织的奖励资助。

（四）本科生奖学金申请人年龄不超过 30 周岁；硕士研究生奖学

金申请人年龄不超过 35周岁；博士研究生奖学金申请人年龄不超

过 40 周岁。专项奖学金申请年龄可适当放宽。

（五）学历生入学时依据录取时的学业成绩、面试等进行评价；

其他年级的学生依据其上一学年的综合测评成绩进行评价。除专项奖

外，上一学年课程无补考记录（公选课除外）。

（六）本科实习年级申请需已在中国境内参加实习者。

三、学业要求

（一）申请省政府奖学金者，学年学业成绩排名不低于同层次同

专业学生总数的 30%。

（二）申请校级奖学金者，学年学业成绩排名不低于同层次同专

业学生总数的 50%或自 2023 级始需在第一年取得 HSK4 级证书（在校

期间只能获评 1 次）。

（三）专项奖学金申请要求根据《浙江中医药大学国际学生专项

奖学金年度评审实施办法》执行。

四、申请材料及申请方式



（一）申请省政府奖学金需提交《浙江省政府来华留学生奖学金

申请表》（附件 1），申请校级奖学金需提交《浙江中医药大学国际学

生奖学金申请表》（附件 2），申请校专项奖学金者需提交《浙江中医

药大学国际学生专项奖学金年度评审表》（附件 3）。

（二）上一学年成绩单（请自行在 myiec system 下载）；

（三）护照首页复印件；

（四）研究生申请者须提供导师同意函原件(附件 4)；

（五）HSK4 证书复印件（自 2023 级临床医学本科专业始）。

申请者所提供材料必须真实、有效。提交的材料均不退还。申请

者须在规定的截止时间内将纸质申请材料交至班主任处，逾期递交的

申请材料将不予受理。

材料递交截止时间：2024 年 9 月 20 日 17 时。

五、奖学金的评审及通知

（一）学院召开奖学金评审会议，奖学金评审委员会根据申请情

况，奖学金名额，参考国际学生综合素质测评成绩，按照公平、公开、

公正的原则，投票评选拟获奖名单。

（二）学校将评定结果在国际教育学院网站公示后，将推荐名单

上报上级部门审核批准。

（三）获得奖学金的学生须按照学校规定的时间报到、注册及缴

纳学费，否则将按照自动放弃奖学金处理。奖学金获得者在获得奖学



金期间休学、退学、转学或存在骗取奖学金行为者，由奖学金评审委

员会召开专题会议，决定是否撤销及追回奖学金。

（四）其他未尽事宜由国际教育学院负责解释。

国际教育学院

2024 年 9 月 3日



以下为英文翻译件，如中英文有出入，以中文为主准。

The following is an English translation. In case of any discrepancy between the
Chinese and English versions, the former shall prevail.

2023-2024 Academic Year Scholarship Application Notice for

Enrolled Students of International Education College,

Zhejiang Chinese Medical University

Dear all enrolled international students:

IEC has made the following arrangements for the selection of scholarship for
students in the academic year of 2023-2024.

Special Note: For those who are not approved for the Zhejiang provincial
government scholarship, the same level of scholarship will automatically be qualified
for the next level of scholarship.

1. Scholarship Category

Zhejiang Provincial Government Scholarship for International Students,
International Students Scholarship of Zhejiang Chinese Medical University (including
Academic Scholarship and Freshman Scholarship), Special Scholarship for
International Students of Zhejiang Chinese Medical University, etc.

奖学金类别

Scholarship

Category

金额

Scholarship Amount

（yuan）

可申请对象

Applicants

浙江省政府来华留学生奖学金

Zhejiang Provincial Government Scholarship for International Students

Provincial Type A 30,000 研究生 Postgraduate Student

Provincial Type B 20,000 本科生 Undergraduate Student

浙江中医药大学留学生奖学金

International Students Scholarship of Zhejiang Chinese Medical University

University-level

Academic

Scholarship

5,000-10,000 本科生 Undergraduate Student

单项奖学金

Individual

Scholarship

3,000
临床医学本科生 Clinic Medicine

Undergraduate Student

浙江中医药大学留学生专项奖学金

Special Scholarship for International Students of

Zhejiang Chinese Medical University



2. Application Conditions

(1) Applicants must be a foreign national, hold a valid foreign passport, friendly
to China, an international student officially enrolled in IEC, not have applied for
suspension, retention or extension of study in the previous academic year.

(2) Applicants must be enrolled in full-time degree program, have good moral
character, be in good health, and abide by the law. Must not have a bad record of
defaulting on tuition fees, disciplinary violations, etc.

(3) Applicants has not received any scholarship from other organizations or
Chinese government.

(4) Applicants who apply for undergraduate scholarships must be under than 30
years old; Master's scholarship applicants must be under than 35 years old; Doctoral
scholarship applicants must be under than 40 years old. The age for applying for
special scholarships can be appropriately relaxed.

(5) At the time of enrollment, academic students will be evaluated on the basis
of their academic performance and admission interview; Students in other years will
be evaluated on the basis of their comprehensive evaluation in the previous
academic year. Except for special scholarship, there is no record of make-up exams
for courses in the previous academic year (except for public elective courses).

3. Academic Requirements

(1) Provincial government scholarship applicants must rank no less than 30% of
the total number of students of the same level and major in the academic year.

(2) University-level academic scholarship applicants should rank at least 50% of
the total number of students of the same level and major in the academic year, or
starting from students enrolled in 2023, applicants pass HSK4 in the first year(only
applicable once for all school years)

(3) The application requirements for special scholarships are based on the
Implementation Measures for Annual Evaluation of Special Scholarships for
International Students of Zhejiang Chinese Medical University.

4. Requirement of application documents and introductions

(1) Submit the Provincial Government Scholarship Application Form (Appendix 1);
or Scholarship Application Form of Zhejiang Chinese Medical University for
International Students (Appendix 2); or Application Form for Annual Review of ZCMU
Special Scholarship (Appendix 3).

(2) Transcript of last academic year (Please download from myiec system).

(3) A copy of first page of Passport.

专项奖学金

Special
Scholarship

Not less than 10,000 Postgraduate and
Undergraduate Student of B&RTCM,
Nursing/Pharmacy



(4) Graduate applicants must provide an Approval Letter (Appendix 4).

(5) A copy of HSK4 certification(Starting from 2023 clinical medicine).

The documents provided by applicant must be true and valid. All submitted
materials are non-returnable. Applicants are required to submit their paper
documents to your class teacher within the specified deadline. Late submission of
application materials will not be accepted.

Deadline for submission of materials: 17:00 on September 20, 2024 (Beijing
time).

5. Evaluation and notification of scholarship

(1) IEC will hold a scholarship evaluation meeting, and the scholarship evaluation
committee will vote on the proposed awardees according to the application status,
scholarship quota, and reference to the international students' overall quality
assessment results, in accordance with the principles of fairness, openness and
justice.

(2) IEC will publicize the evaluation results on the International Education
College official website and the Recommended List will be verified by higher
authorities for review and approval.

(3) Students who have been awarded with the scholarship must register and
finish their tuition fee payment according to the specified schedule by IEC, otherwise
scholarship will be forfeited automatically. If the scholarship recipient is suspended,
withdrawn, transferred or has fraudulent scholarship behavior during the
scholarship period, the scholarship evaluation committee will hold a special meeting
to decide whether to revoke and recover the scholarship.

(4) Other matters that not completed shall be explained by the International
Education College.

IEC

September 3, 2024
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